

# KNOW YOUR RIGHTS

If you have any contact with ICE or the Police:



**REMAIN SILENT:** You have the right to remain silent. Do not answer any questions. Immigration can use anything you say against you.



**STAY CALM & DO NOT RUN:** Take photos and notes, but stay calm and do not run.



**ASK TO SPEAK TO YOUR ATTORNEY & DO NOT SIGN ANYTHING:**  
Do not sign forms you don't understand.  
An immigration lawyer may be able to help you fight your case.

## IF ICE COMES TO YOUR HOUSE:

- ⇒ Do not open the door. ICE can only enter if they have a warrant, they usually never do.



## IF ICE STOPS YOU IN THE STREET OR A PUBLIC PLACE:

- ⇒ Do not run. Ice will use this as an excuse to arrest you.
- ⇒ Ask if you are being arrested or detained, but do not answer their questions.—If they say you are not being arrested ask if you are free to leave.
- ⇒ Do not carry any false documents or documents from your birth country.

## IF ICE STOPS YOU WHILE DRIVING:

- ⇒ If asked, provide your drivers license, car registration and proof of insurance.
- ⇒ If you have valid immigration documents show them.
- ⇒ If not, do not answer questions about your immigration status.  
— State you are exercising your right to remain silent until you speak to your immigration attorney.



## BE PREPARED & CREATE A SAFETY PLAN IN CASE OF ARREST:

- ✓ Memorize the phone number of a friend, family member, or attorney to call if you are arrested
- ✓ Make arrangements for the care of your loved ones.
- ✓ Designate trusted friends or family members to make important decision.
- ✓ Keep copies of immigration documents, criminal records, & other important documents in a safe place accessible to a trusted friend or family member.



The Content of this handout does not constitute legal advice. Please contact us for an immigration consultation!



**SOAR IMMIGRATION  
LEGAL SERVICES**  
— A Program of EMOregon

**SOAR—Portland Office**  
503-384-2482 / [soarlegal@emoregon.org](mailto:soarlegal@emoregon.org)  
7931 NE Halsey St., Suite 304  
Portland OR 97213

**SOAR—Hillsboro Office**  
(503) 384-2482 x200  
[soarlegalhillsboro@emoregon.org](mailto:soarlegalhillsboro@emoregon.org)  
862 SE OAK St., Suite 3A  
Hillsboro, OR 97213

# CONNAÎTRE VOS DROITS

Si vous avez des contacts avec l'ICE ou la police :



**RESTEZ SILENCIEUX :** Vous avez le droit de garder le silence. Ne répondez à aucune question.



**RESTEZ CALME & NE COUREZ PAS:** Prenez des photos et des notes, mais restez calme et ne courez pas.



**DEMANDEZ À PARLER À VOTRE AVOCAT & NE SIGNEZ RIEN:**  
Ne signez pas de formulaires que vous ne comprenez pas.  
Un avocat spécialisé en immigration peut vous aider à défendre votre cause.

## SI ICE VIENT CHEZ VOUS :

N'ouvrez pas la porte. L'ICE ne peut entrer que s'il dispose d'un mandat, ce qui n'est généralement pas le cas.



⇒ Demandez si vous êtes arrêté ou détenu, mais ne répondez pas à leurs questions. S'ils disent que vous n'êtes pas arrêté, demandez si vous êtes libre de partir.



## SI ICE VOUS ARRÊTE DANS LA RUE

### OU DANS UN LIEU PUBLIC :



⇒ Ne courez pas. Ice utilisera cela comme prétexte pour vous arrêter.



⇒ Demandez si vous êtes arrêté ou détenu, mais ne répondez pas à leurs questions. S'ils disent que vous n'êtes pas arrêté, demandez si vous êtes libre de partir.



⇒ Ne transportez pas de faux documents ou de documents provenant de votre pays de naissance.

## SI ICE VOUS ARRÊTE PENDANT QUE VOUS

### CONDUISEZ :

⇒ Si demandé, fournissez votre permis de conduire, l'immatriculation de votre voiture et une preuve d'assurance.



⇒ Si vous avez des documents d'immigration valides, montrez-les.



⇒ Sinon, ne répondez pas aux questions sur votre statut d'immigration.



⇒ Indiquez que vous exercez votre droit de garder le silence jusqu'à ce que vous parliez à votre avocat spécialisé en immigration.

## SOYEZ PRÊT & CRÉEZ UN PLAN DE SÉCURITÉ EN CAS D'ARRESTATION

- Mémorisez le numéro de téléphone d'un ami, d'un membre de votre famille d'un avocat à appeler si vous êtes arrêté.
- Prenez les dispositions nécessaires pour prendre soin de vos proches.
- Désignez des amis ou proches de confiance pour prendre des décisions importantes.
- Conservez des copies des documents d'immigration, des casiers judiciaires et d'autres documents importants dans un endroit sûr accessible à un ami ou à un membre de la famille de confiance.



Le contenu de ce document ne constitue pas un avis juridique. Veuillez nous contacter pour une consultation en matière d'immigration !



**SOAR IMMIGRATION  
LEGAL SERVICES**  
— A Program of EMOregon

SOAR—Portland Office  
503-384-2482 / [soarlegal@emoregon.org](mailto:soarlegal@emoregon.org)  
7931 NE Halsey St., Suite 304  
Portland OR 97213

SOAR—Hillsboro Office  
(503) 384-2482 x200  
[soarlegalhillsboro@emoregon.org](mailto:soarlegalhillsboro@emoregon.org)  
862 SE OAK St., Suite 3A  
Hillsboro, OR 97213